

**ODALARIN BİRLİK VE FEDERASYONLARA, BİRLİK VE FEDERASYONLARIN KONFEDERASYONA
ÖDEYECEKLERİ KAYIT ÜCRETİ VE KATILMA PAYLARI İLE BİRLİK, FEDERASYON VE KONFEDERASYONUN
DÜZENLEDİKLERİ VE ONAYLADIKLARI BELGELER İLE YAPTIKLARI HİZMET KARŞILIĞINDA ALACAKLARI
ÜCRETLER HAKKINDA YÖNETMELİK**

BİRİNCİ KISIM
Amaç -Dayanak -Kapsam -Tanımlar

Amaç ve Kapsam

Madde 1- Bu yönetmeliğin amacı, odaların birlik ve federasyonlara, birlik ve federasyonların Konfederasyon'a ödeyecekleri kayıt ücreti ve katılma payları ile birlik, federasyon ve Konfederasyon'un düzenledikleri ve onayladıkları belgeler ile yaptıkları hizmetler karşılığında alacakları ücretlerin, 507 sayılı Kanun'un öngördüğü limitler içinde kalmak suretiyle zamanında tahakkuk ve tahsilatını sağlayarak bu meslek kuruluşlarının mali kaynaklarını verimli bir şekilde kullanmalarını temin etmektir.

Yönetmelik, 507 sayılı Kanuna tabi odalar ve üst kuruluşlarını kapsamaktadır.

Hukuki Dayanak

Madde 2- Bu Yönetmelik, 507 sayılı Esnaf ve Sanatkarlar Kanunu'nun 3741 sayılı Kanunla değişik Ek 5 inci maddesine dayanılarak hazırlanmıştır.

Tanımlar

Madde 3- Bu Yönetmelikte geçen;

- Konfederasyon : Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu'nu,
- Asgari Ücret : Sanayi kesiminde çalışan 16 yaşından büyük işçiler için uygulanan aylık asgari ücretin brüt tutarını,
- Kayıt Ücreti : Odaların birlik ve federasyonlara, birlik ve federasyonların Konfederasyon'a kayıtları sırasında ödemek zorunda oldukları ücreti,
- Katılma Payı : Odaların birlik ve federasyonlara, birlik ve federasyonların Konfederasyon'a her yıl ödemek zorunda oldukları parasal yükümlülükleri,
- Belge ve Hizmet Karşılıkları : Birlik, federasyon ve Konfederasyon'un düzenledikleri ve onayladıkları her türlü belgeler ile yaptıkları hizmetlerin para olarak karşılıklarını, ifade eder.

İKİNCİ BÖLÜM
Ücret Tahakkukuna Ait Esaslar

Katılma Payları

Madde 4- Odaların, birlik ve federasyonlara; birlik ve federasyonların Konfederasyon'a ödeyecekleri katılma payı yıllık gayri safi gelirlerinin %5'idir. Bu ücret her yıl Nisan ve Ekim ayları içinde iki eşit taksitte ödenir.

Kayıt Ücreti ve Hizmet Karşılıkları

Madde 5- Odaların, birlik ve federasyonlara, birlik ve federasyonların, Konfederasyon'a ödeyecekleri kayıt ücreti; asgari ücretin brüt tutarının onda birinden az, yansından fazla olmayacak şekilde tahakkuk ve tahsil edilir.

Birlik, federasyon ve Konfederasyon'un düzenleyecekleri belgeler ve yaptıkları hizmetler karşılığında alınacak ücretlerin miktar ve oranı, maktu olanlarda asgari ücretin brüt tutarının onda birini aşamaz. Nisbi olanlarda ise binde

ondan fazla olamaz.

ÜÇÜNCÜ BÖLÜM

Tarifelerin Hazırlanmasında Uyulacak Esaslar

Tarifelerin Tespit Esasları

Madde 6- Yukarıda tanımlanmış bulunan ücretlerin, asgari ve azami sınırlar içinde tahakkuk ve tahsilatını sağlamak üzere aşağıda belirlendiği şekilde gruplar oluşturulmuştur.

Gruplar :

- I. Grup Odalar; Birlikler ve Bulundukları İller:
Ankara-İstanbul-İzmir illerindeki odalar ve birliklerdir.
- II. Grup Odalar, Birlikler ve Bulundukları İller:
Ankara-İstanbul-İzmir illeri ve Kalkınmada I. ve II. derecede Öncelikli İller dışında kalan illerdeki odalar ve birliklerdir.
- III. Grup Odalar, Birlikler ve Bulundukları iller:
Kalkınmada II. Derecede Öncelikli İllerde bulunan odalar ve birliklerdir.
- IV. Grup Odalar, Birlikler ve Bulundukları İller:

Kalkınmada I. Derecede Öncelikli İllerde bulunan odalar ve birliklerdir.

Bakanlar Kurulu'nca, kalkınmada öncelikli il statüsü değiştirilen iller ile kalkınmada öncelikli yöre statüsü tanınan yeni iller, Konfederasyon tarafından oda, birlik ve federasyonlara duyurulur.

Gruplara Göre Tespit Edilen Tarifeler

Madde 7- Yukarıdaki gruplara göre aşağıdaki tarifeler belirlenmiştir:

a) Kayıt Ücretine İlişkin Tarifeler :

- I. Grup odalar ve birlikler için, asgari ücretin brüt tutarının %50'sidir. Bu illerin büyükşehirde dahil ilçeleri dışında kalan ilçelerinde ise, bu miktarın yarısıdır.
- II. Grup odalar ve birlikler için, asgari ücretin brüt tutarının %25'idir.
- III. Grup odalar ve birlikler için, asgari ücretin brüt tutarının %20'sidir.
- IV. Grup odalar ve birlikler için, asgari ücretin brüt tutarının % 15'idir.

b) Belge ve Hizmet Karşılıklarına İlişkin Tarifeler :

Birlikler, federasyonlar ve Konfederasyon, düzenleyecekleri ve onaylayacakları belgeler ile yaptıkları hizmetler karşılığında, maktu olanlarda asgari ücretin brüt tutarının onda birini geçmeyecek şekilde aşağıdaki gruplara göre tespit edilen ücretleri alırlar :

- I. Grup illerde, asgari ücretin brüt tutarının %5'idir.
- II. Grup illerde, asgari ücretin brüt tutarının %4'üdür.
- III. Grup illerde, asgari ücretin brüt tutarının %3'üdür.
- IV. Grup illerde, asgari ücretin brüt tutarının %2'sidir.

Ücret tarifelerinin birliklerce tasdik edilmesi sırasında, yukarıda belirtilen oranlar uygulanmaz. Birlikler tarafından yalnızca, Konfederasyon'ca tespit edilen ücret tarifeleri satış fiyatına ilaveten asgari 5.000 TL. azami 20.000 TL. tahsil edilir.

Nisbi olanlarda ise tutarı binde ondan fazla olamaz.

Yukandaki esaslara göre belirlenen rakamlarda küsürat olduğunda Konfederasyon tarafından rakamlar tama ibla edilir ve bir genelge ile alt kuruluşlara duyurulur. Bu işlem asgari ücrette yapılan her değişikliktan sonra tekrar edilir.

DÖRDÜNCÜ BÖLÜM

Yürürlükten Kaldırma, Yürürlük ve Yürütme

Yürürlükten Kaldırma

Madde 8- Sanayi ve Ticaret Bakanlığı'nın 10/6/1991 günlü ve 91/55 sayılı onayı ile yürürlüğe giren "Odaların Birlik ve Federasyonlara, Birlik ve Federasyonların Konfederasyona Ödeyecekleri Kayıt Ücreti ve Katılma Payları ile Birlik, Federasyon ve Konfederasyonun Düzenledikleri Belgeler ve Yaptıkları Hizmetler Karşılığında Alacakları Ücretleri Gösteren Yönetmelik" yürürlükten kaldırılmıştır.

Yürürlük

Madde 9- Bu Yönetmelik yayımı tarihinde yürürlüğe girer.

Yürütme

Madde 10- Bu Yönetmelik hükümlerini, Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu Genel Başkanı yürütür.